
Folketingets Lovsekretariat 
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Under henvisning til Folketingets brev af 10. november 2011 følger 

hermed ministerens for by, bolig og landdistrikters endelige svar på 

spørgsmål nr. S 642, stillet af Alex Ahrendtsen (DF).

Spørgsmål nr. S 642:

Når nu regeringen ikke har fundet en milliard til udsatte boligområder, sådan 

som det blev lovet før valget, vil ministeren så forsøge at tilvejebringe mid-

lerne ved f.eks. at sænke ulandsbistanden?

Svar:

Det er min opfattelse, at der er et stort behov for at give dele af den almene 

boligsektor et løft, så den bliver attraktiv for de boligsøgende og så yderlige-

re opdeling af boligmarkedet kan modvirkes.

Blandt andet derfor har regeringen sammen med V, K, O og LA indgået afta-

le om at fremrykke renoveringsinvesteringer, som støttes af Landsbyggefon-

den. Det vil betyde, at den meget store venteliste, som er opbygget i fonden, 

allerede vil kunne afvikles i år.  

Jeg havde gerne set, at det også fra samfundets side havde været muligt at 

afsætte flere midler hertil. Men vi står nu i en meget vanskelig økonomisk 

situation. Vi har fra den forrige regering arvet et betydeligt underskud på 

statsbudgettet. Det gør det bydende nødvendigt med en meget skarp priori-

tering af udgifterne, sådan som det er sket i regeringens oplæg til finanslov 

2012 ’Ansvar og handling’. Derfor er andre områder prioriteret, og derfor er 

der ikke i denne omgang afsat statslige midler til renovering af den almene 

boligsektor.
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